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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Egészségügyi és 
Szociális Bizottsága 2014. június 16. napján a Városháza 112. számú helyiségében 
megtartott rendes üléséről.  
 
Jelen vannak:  

 Dr. Lelkes Péter - bizottsági elnök  

 Nánási Tamás - bizottsági tag  

 Dr. Tálas - Tamássy Tamás - bizottsági tag 

 dr. Kovács András – jegyző 

 Dr. Locsmándi Zsófia – jogi és szervezési referens  - 1. napirendi pontnál 

 Pomaházi Krisztina – igazgatási osztályvezető 

 Tóth Attila – Családsegítő Központ és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője 

 Lengyel Anita – egészségügyi referens 

 

Dr. Lelkes Péter: A bizottsági elnök köszönti a jelenlévőket és megállapítja, hogy 3 
fő bizottsági taggal a bizottság határozatképes, az ülést 1540 órakor megnyitja.  A 
jegyzőkönyv hitelesítésére Nánási Tamás bizottsági tagot kéri fel.  

Dr. Tálas – Tamássy Tamás: Javasolja, hogy a bizottság egyebek napirendi 
pontban tárgyaljon a „Biatorbágyi Egészségkalauz” megjelenésével összefüggő 
kérdésekről.  
 
 A bizottság 3 igen, azaz egyhangú szavazattal (3 fő bizottsági tag volt jelen a 
szavazáskor) az alábbi napirend tárgyalását fogadta el:  

Napirend 

1) Az Egészségház működésével összefüggő kérdésekről 

2) Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatai ellátásáról 

3) Egyebek – „ Biatorbágy Egészségkalauz”  megjelenésével összefüggő 

kérdésekről 
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1) Az Egészségház működésével összefüggő kérdésekről 
 
Dr. Lelkes Péter: Az előterjesztést a bizottság tagjai írásban megkapták. Nem 
először került a bizottság elé a napirend, áprilisban Dr. Kovács Attila és kollégái is 
jelen voltak a bizottsági ülésen és akkor azzal a javaslattal került le napirendről az 
Egészségházzal összefüggő kérdés, hogy a szerződések megfelelő módon való 
előkésztését követően újra tárgyalja a bizottság a napirendet. A szerződések 
elkészültek, előkészítésükben Dr. Locsmándi Zsófia vett részt, akit felkér a napirend 
ismertetésére.  
 
Dr. Locsmándi Zsófia: Jelenleg két szerződés van hatályban az EuropMed Kft. és 
az önkormányzat között. Az Egészségügyi Szolgáltatási Szerződése alapján az 
EuropMed Kft. vállalta, hogy bizonyos óraszámban, bizonyos szakrendeléseket 
szolgáltat a településen. Az önkormányzat pedig a használati szerződés alapján az 
Egészségház biztosítását vállalta a szakrendelések ellátásához. A felmerült kérdések 
miatt célszerű volt jogilag felülvizsgálni és módosítani ezt a két szerződést. 
Állást kellett foglalni a diabetológiai szakrendelés kérdésében, mely szerint az 
EuropMed Kft. támogatást kért az önkormányzattól a szakrendelés jövőbeli 
fenntartásához, azzal az indokkal, hogy az OEP finanszírozás nem elég a 
szakrendelés fenntartásához.  Az eredeti szerződés szerint hetente 4 órában vállalta 
az EuropMed Kft. a szakrendelés biztosítását, a módosítás szerint kéthetente heti hat 
órában lesz elérhető a betegek számára a diabetológiai szakrendelés az 
Egészségházban.  
Elmondta, hogy 2010 óta a szakrendelésen ellátottak száma drasztikusan csökkent, 
aminek a pontos oka nem derül ki a beszámolóból, viszont korábban nem érkezett az 
EuropMed Kft. részéről megkeresés az önkormányzat felé. Véleménye szerint, ha 
csak a számokat nézik, akkor nem indokolt a heti 4 órás szakrendelés fenntartása, 
ezért javasolja a szerződést a Szolgáltató javaslatának megfelelően módosítani. 
Hozzátette, hogy a diabetológiai szakrendelést ellátó szakorvos költségét a 
Szolgáltató, azaz az EuropMed Kft. vállalja.  A másik megoldásra váró probléma a 
gondnoki díj kérdése volt. A jelenleg hatályos szerződés szerint 50-50%-ban viselik a 
felek a gondnok költségét. Megállapodás született arra vonatkozóan, hogy a jövőben 
az EuropMed Kft. az általa használt területen saját költségén vállalja a gondnoki 
költségek viselését. A következő pont, amiben ugyancsak megállapodás született az 
ultrahangos szobába való klíma felszerelésének a kérdése. Ebben az esetben is 
vállalta a Szolgáltató, hogy a szerelést saját költségén viseli. Az utolsó pont a 
módosítások területén az épület bejáratának műanyag hő függönnyel való ellátása. 
Ennek a költségeit a megállapodás szerint az Önkormányzat vállalja. A beruházási 
és pénzügyi osztállyal való egyeztetést követően elmondható, hogy a hő függöny 
felszerelése bruttó 150.000Ft, azaz százötvenezer forintba kerül, az önkormányzat 
ennek költségét a 2014. évi költségvetés Egészséges Biatorbágyért Program 
keretéből biztosítja. Továbbá tájékoztatta a bizottságot, hogy a használati szerződés 
keverte a fogalmakat, emiatt keveredtek a felek kötelezettségei is. A módosításban 
ezek javítása is megtörtént.  
 
Dr. Lelkes Péter: Mivel hozzászólás nem volt, a határozati javaslatot szavazásra 
teszi fel.  
 
A bizottság 3 igen egyhangú szavazás mellett az alábbi határozatot hozta: 
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Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
Egészségügyi és Szociális Bizottságának 

46/2014. (VI.16.) határozata 
            Az Egészségház működésével összefüggő kérdésekről 
 
Biatorbágy Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Egészségügyi és Szociális 
Bizottsága az előterjesztést megtárgyalta és a határozati javaslat elfogadását 
javasolta a képviselő-testület felé.  

 
 

2) Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatai ellátásáról 

 

Dr. Lelkes Péter: Minden intézménynek beszámolási kötelezettsége van az 

önkormányzat felé. Elmondta, hogy a Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános 

Iskola beszámolója hiányzik az előterjesztésből.  

Pomaházi Krisztina: Elmondta, hogy az intézmény a holnapi nap folyamán el fogja 

juttatni az önkormányzat részére a beszámolót. 

Dr. Lelkes Péter: Mivel hozzászólás nem volt, a határozati javaslatot szavazásra 
teszi fel.  
 

A bizottság 3 igen egyhangú szavazás mellett az alábbi határozatot hozta: 
 
 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
Egészségügyi és Szociális Bizottságának 

47/2014. (VI.16.) határozata 
 
 
A Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatai ellátásáról szóló beszámoló jóváhagyásáról 
 
 
Biatorbágy Város Képviselő-testülete Egészségügyi és Szociális Bizottsága 
megtárgyalta és elfogadja a Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. évi 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatai ellátásáról szóló beszámolót.  
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3) Egyebek – Biatorbágy egészségkalauz megjelenésével összefüggő 

kérdésekről 

Dr. Tálas-Tamássy Tamás: Emlékeztette a bizottságot, hogy az általa javasolt 

napirendben szereplő BIAFLA Egyesület kérésével ebben az évben már foglalkozott 

a bizottság. Akkor az Egyesület támogatást kért az önkormányzattól, egy általa 

összeállított egészségkalauz kiadásához. Ezt a kérést a bizottság elutasította. Ennek 

ellenére a kiadvány megjelent és a Faluház keretein belül sor került egy alternatív 

egészségnap megrendezésére is. Hangsúlyozza, hogy a Faluház Biatorbágy 

közművelődési intézménye, ezért véleménye szerint nem szerencsés, ha ott olyan 

rendezvények tartása folyik, amelyeken a jelenlegi tudományosan megalapozott 

szemlélettel szembemenő dolgok hangzanak el. Biatorbágyi Egészségkalauz név 

alatt jelent meg és a hátsó oldal alján támogatóként az önkormányzat lett 

megnevezve. Nyolc oldalon a biatorbágyi állami egészségügyi szolgálat résztvevői 

szerepelnek úgy, hogy a résztvevők nem igényelték a megjelenést és a 

hozzájárulásukat sem kérték a megjelenéshez, „automatikusan került bele” mondták. 

A kiadványban szerepel egy úgynevezett „új medicina” teória, ami a mai 

tudományosan elfogadott teória tagadásáról szól. Javaslata, hogy a jövőben 

nagyobb figyelmet kapjon az önkormányzat részéről, hogy egy közművelődési 

intézményben ne kerülhessen sor hasonló rendezvények szervezésére.  

Nánási Tamás: Elmondta, hogy az egyik budapesti kerületi televízió is foglalkozott 

ezzel a rendezvénnyel. Hosszan és hangsúlyosan tárgyalták, hogy az önkormányzat 

támogatta ezt a rendezvényt. Kérdése, hogy született-e olyan képviselő-testületi 

határozat, amely felülvizsgálta a bizottság azon állásfoglalását, amiben nem járult 

hozzá e rendezvény támogatásához. 

Dr. Lelkes Péter: Elmondta, hogy polgármester úr kérésének eleget téve a 

rendezvény megnyitóján jelen volt. A világ 80%-a természetgyógyászati ellátásban 

részesül, így a számok tükrében az alternatív gyógyászatnak van helye, azt nem 

tudta megmondani, hogy a bizottság nem támogatása mellett hogyan kapott az 

önkormányzattól pénzügyi támogatást. Kéri az erről való tájékoztatását a 

bizottságnak.  

dr. Kovács András: A bizottság 2014. február 16-i ülésen is szóba került a napirend, 

polgármester úr a BIAFLA Egyesület egészségkalauz megjelentetéséhez kérte a 

bizottság szakmai állásfoglalását. Akkor a döntés 2 igen 1 nem 2 tartózkodás mellett 

az volt, hogy a bizottság nem foglalt állást az egészségkalauz kommunikációs 

kérdésében. Magáról a kiadványról polgármester úr tudna többet mondani, 

amennyiben a bizottság kéri, úgy tolmácsolja ezt felé és írásban válaszol a felmerült 

kérdésben. Annak utána kell nézni, hogy az önkormányzat adott-e pénzt a kiadvány 

megjelenéséhez.  

Dr. Lelkes Péter: Javasolja, hogy a következő bizottsági ülésen tűzze napirendjére a 

bizottság a kérdést. Annak megfelelően nézzék meg, hogy ez a rendezvény 
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Biatorbágynak mennyire volt hasznos, és a támogatás milyen felhatalmazással 

történt.  

Dr. Tálas-Tamássy Tamás: Ez már 5400 példányban szét lett szórva, ez már van, 

ezen túl vagyunk. Egy dolgunk van, levonni a tanulságot.  

Nánási Tamás: Kihangsúlyozza, hogy van egy civil szervezet és van egy 

önkormányzat és ha az önkormányzat szakbizottsága úgy dönt, hogy egy bizonyos 

rendezvényt nem támogat (ez egy korábbi döntés, ami a június 1-i rendezvény 

megrendezésének támogatásáról szól), úgy  képviselő-testület ezt a döntést felül 

bírálhatja és dönthet úgy, hogy támogatja a kezdeményezést. Ha ez nem történt meg 

és ennek ellenére az önkormányzat neve támogatóként felmerült, úgy ezt orvosolni 

kell.  

dr. Kovács András: A következő rendes bizottsági ülésre polgármester úrral 

előkészítve napirendre lehet tűzni a kérdést.  

 

A bizottság 3 igen egyhangú szavazás mellett az alábbi határozatot hozta: 
 
 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
Egészségügyi és Szociális Bizottságának 

48/2014. (VI.16.) határozata 
 
 
Biatorbágy Város Képviselő-testülete Egészségügyi és Szociális Bizottsága 
megtárgyalta és kéri a polgármester írásbeli tájékoztatását arra vonatkozóan, hogy a 
BIAFLA Egyesület hogyan és milyen módon kapott támogatást a Biatorbágyi 
Egészségkalauz megjelenéséhez és az alternatív egészségnap megrendezéséhez.  

 
Dr. Lelkes Péter: Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a helyi lakásépítés és vásárlás 
támogatására kiírt pályázatok elbírálásáról szóló előterjesztést a bizottság rendkívüli 
ülés keretén belül 2014. június 25-én (szerdán) 14.00 órai kezdettel tárgyalja. Mivel 
több hozzászólás nem volt, a nyilvános ülést 1611 órakor bezárta a bizottsági ülést.  
 

k.m.f. 
 
 

 Dr. Lelkes Péter Nánási Tamás 
 bizottsági elnök bizottsági tag 

 

 

 


